
 
 

 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

Jaarverslag V. en AV. 
PAX (niet-financieel) 

 

 

SEIZOEN 2022-2023 
 
 
 



 
 

GEMENGDE GEVOELENS 
 
Beste leden, ere leden, leden van verdienste, ouders, verzorgers en vrijwilligers. 
 
Het seizoen 2022/2023 zit er weer op, sportief gezien een teleurstellend seizoen met na 
meer dan 40 jaar, degradatie naar de 4e klasse van de KNVB. 
Helaas hebben wij het vertrek van een 5-tal basis spelers en een sterkere competitie dan het 
seizoen daarvoor alsmede een versterkte degradatieregeling niet kunnen opvangen. 
Sportief gezien was de het winnen van de districtsbeker in Nijmegen door de O-19 begin 
deze maand het hoogtepunt en wellicht een opmaat naar nieuwe successen de komende 
jaren en een kans voor de jongere spelers om samen met de trainersstaf aan een nieuw 
team te bouwen. 
Het jaarlijkse Quick toernooi voor de start van de bekercompetitie was wederom een succes 
en dit jaar wordt het toernooi uitgebreid met dames senioren. 
Het seizoen stond ook in het teken van de verduurzaming van onze accommodatie. 
Energietarieven gingen door het plafond en als vereniging betekende dit dat de 
energiekosten van circa € 20.000,-- naar € 50.000,-- zouden gaan op jaarbasis. 
Het bestuur heeft gekozen voor een compleet pakket met als doelstelling om medio 2023 
van het gas af te zijn. 
De bouwploeg heeft een geweldige prestatie geleverd welke al breed in de pers is uitgemeten. 
Als eerste is de warmwatervoorziening aangepast in combinatie met een warmtepomp en de 
verwarming middels koude- en warmte units met de aanwezige vloerverwarming. 
De kantine en de bestuursruimten worden op deze wijze ook verwarmd en gekoeld . 
Als klapstuk zijn er op de vrijdag na Hemelvaartsdag door vele vrijwilligers liefst 128 
zonnepanelen gelegd zodat er ongeveer net zoveel stroom wordt opgewekt als er wordt 
verbruikt. 
Met gebruikmaking van vele subsidiepotjes is de investering van ruim € 100.000,-- binnen 
enkele jaren terugverdiend en dan komt nog de actie “sponsor een zonnepaneel”. 
Inmiddels hebben wij ook een nieuwe gast op ons complex en wel de robotmaaier, prachtig 
om te zien hoe de velden continue worden gemaaid en er in het weekeinde perfect bijliggen. 
Deze investering was noodzakelijk omdat dat de kosten van het maaien dit seizoen 25 tot 
30% hoger zouden uitvallen bij de traditionele methode. 
Zoals altijd is er ook droevig nieuws, ons erelid Herman Groot Wassink is begin maart toch 
nog plotseling overleden. Wij zijn Herman heel veel dank verschuldigd voor alles wat hij voor 
de club PAX heeft gedaan. 
Twee leden van verdienste zijn dit verenigingsjaar overleden. In oktober overleed Jan 
Wuestenenk en begin mei Joop Notten. 
Op indrukkende en gepaste wijze heeft de club het overlijden van deze clubiconen herdacht. 
Het afgelopen jaar is er regelmatig contact en overleg geweest met de gemeente 
Bronckhorst over hoe verder met het sportbeleid en de positie van de 
buitensportverengingen met een eigen accommodatie. Er worden vorderingen gemaakt, 
naar onze zin niet snel genoeg. De komende tijd gaan wij proberen tot concrete resultaten te 
komen. 
 
Tot slot wil ik alle leden, vrijwilligers, sponsoren en adverteerders bedanken voor hun inzet 
en bijdrage om het afgelopen seizoen tot een goed einde te brengen. Het kan niet genoeg 
benadrukt worden, zie ook de artikelen van Luuk Stam, hoe belangrijk een club als PAX voor 
de samenleving is. 
 
Ben Groot Roessink 
Voorzitter V. en A.V. PAX 
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1. Ledenbestand 

        

        

 Peildatum 
 
 

31 mei 
2023  

2022-2023 

10 juni 
2022 

2021-2022 

30 juni 
2021 

2020-2021 

18 juni 
2020 

2019-2020 

19 mei 
2019 

2018-2019 

19 mei 
2018 

2017-2018 

20 mei 
2017  

2016-2017 

Senioren 
(M) 

214 213 213 214 240 258 241 

Senioren 
(VR) 

43 49 49 34 41 38 32 

JO19 6 10 10 11 15 16 17 

MO19 9 9 16 16 15 15 16 

JO18 16 7 10 15 20 15 16 

JO17 12 16 15 13 16 22 15 

MO17 9 13 16 9 14 18 18 

JO16 15 13 12 6 12 20 22 

JO15 19 19 24 18 28 13 20 

MO15 3 9 6 13 15 13 14 

JO14 9 20 13 16 14 30 13 

JO13 18 10 13 19 28 16 30 

MO13 0 4 3 12 12 17 16 

JO12 14 17 16 23 16 28 16 

JO11 22 12 9 11 14 15 28 

MO11 1 3 4 6 5 6 12 

JO10 18 19 14 17 13 13 15 

JO9 14 17 16 10 12 14 13 

MO9 12 8 4 3 2 2 4 

JO8 18 14 5 17 14 7 14 

JO7 12 15 4 12 2 3 7 

MO7 1 3 2 0 0 0 0 

JO6 10 4 0 5 0 1 4 

  495 504 474 500 548 580 583 
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2. Technische commissie (en TC Jeugd) 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

                                           22-23   21-22   20-21    19-20      18-19     17-18    16-17 
 
Spelende leden :                495    504       474        500         548         580       583 
Niet spelende leden:         219      206       197        185         174         177       160 
 
Totaal leden:                       714     710       671        685         722         757        743 
 
Aantal spelende heren/jongens:    417   (406) 
Aantal spelende dames/meisjes         78   (  98) 
Niet spelend  (man)      191 
Niet spelend (vrouw)       28 
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Opvallend is dat het aantal voetballende dames en meisjes afneemt. Voor een groot aantal 
dames is vaak het werken op onregelmatige tijden en het beoefenen van een sport in 
teamverband moeilijk te combineren.  
Tevens is het bij de jeugd lastig om volledige meisjesteams op de been te brengen in een 
bepaalde leeftijdsklasse. Als gevolg hiervan melden zij zich aan bij een buurvereniging die 
groter in omvang is wat het meisjesvoetbal betreft. 
Opvallend is, dit is ook een landelijke trend, de afname van jeugd in de groep 17-19 jarigen. 
Bij de jongste jeugd zien we een stijging en dat geeft hoop voor de toekomst. 
Zoals er nu naar uitziet gaan we komend seizoen weer met 11 seniorenteams (waaronder 2 
damesteams) de competitie in. Nog steeds een aantal waar we trots op mogen zijn.  
Bij de jeugd is het zoals hierboven reeds geschreven soms lastig om de teams met voldoende 
spelers van start te laten gaan. Een verschijnsel dat bij meerdere clubs speelt. 
Er zijn verenigingen in de regio die de krachten bij de jeugd bundelen. Er zijn voorbeelden 
dat een team bestaat uit leden van 3 of 4 verenigingen.  
Ook PAX zal In de toekomst hier niet aan ontkomen zo is de verwachting. Echter is wel de 
voorwaarde dat een andere vereniging hier ook open voor staat. Niet uit eigen belang maar 
in ieders belang en zeker voor de jeugd van Hengelo en omgeving. Samen staan en worden 
we dan sterker. Een mooie uitdaging komt ons tegemoet!! 
 
Het grootste aantal leden van de V. en AV. bedroeg eind mei 2014 toen stonden er 780 
leden ingeschreven in de ledenadministratie. 
 
De V. en AV. PAX heeft 23 Leden van Verdienste en 1 Erelid. 
 
Er zijn diverse leden, zowel bij de jeugd als ook de senioren, die stoppen met voetballen. 
Tevens vertrekken er spelers maar andere verenigingen; ook melden zich leden aan. Deze 
mutaties komen pas volgend seizoen terug in het overzicht. 
 
 

2. Technische commissie (en TC Jeugd) 
 

Senioren 
PAX 1 kende een zeer moeizaam seizoen. Lang bleef het vlaggenschip in de race voor een 
nacompetitieplek maar uiteindelijk lukte ook dat niet en is degradatie naar de 4e klasse 
helaas een feit. De degradatie is met name te verklaren door het vertrek van meerdere 
spelers (Jorn Groot Roessink, Joost Horstink, Daan van Benthem, Jesse Bulten en Max 
Geartner) en de blessures van Seije Elburg en Stan ten Vaarwerk die het hele seizoen niet 
hebben gespeeld. Naast het gemis van deze zeven spelers kwamen er ook tijdens het 
seizoen nog enkele langdurige blessures bij. Te veel om op te vangen en om het tij te keren. 
Net als vorig seizoen zijn we, voor zover mogelijk, wel doorgegaan met het inpassen van 
jeugdspelers. De staf blijft voor volgend seizoen in tact met Vincent Selhorst, Thomas 
Wolbrink, Ejo Elburg, Piet Ooms en Hans Groot Roessink.  
 
PAX 2 kende een prima seizoen waarin in een nieuwe opzet - naast de beker in twee 
verschillende competities - werd gespeeld. Met een 4e en 5e plek werd naar verwachting 
gepresteerd. Het elftal blijft grotendeels in tact en vormt met ervaren krachten nog steeds 
een mooie basis voor de jonge spelers om zich te ontwikkelen en vanuit het tweede elftal de 
stap te maken naar PAX 1. Cor Peitsman fungeert ook volgend seizoen als trainer, Jan Dijk 
blijft als grensrechter verbonden aan PAX 2 en Marko Versteegen is leider.  
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De 019-1 kende eveneens een goed seizoen. In de competitie werd lange tijd bovenin 
meegedraaid en begin juni won PAX 019-1 de beker. Een mooie prestatie van de 
afscheidnemende trainer Roy Wolsheumer. Belangrijker is dat vier spelers vanuit 019-1 
komend seizoen aansluiten bij de selectie van PAX 1 en 2 (Luca Witbrood, Lars Zwaan, Luca 
Burghout en Martijn Wonnink). Daarnaast blijven Ben Wijkamp en Jeffrey Lankhorst 
meetrainen met PAX 1. Bij onvoldoende speeltijd zullen zij nog minuten maken in 019-1. Ook 
Sem Jansen is volop in beeld maar vanwege langdurig blessureleed nemen we geen risico en 
zal Sem als dispensatiespeler mee kunnen doen met 019-1. Al met al is er een aanzienlijke 
aanwas van nieuwe spelers voorzien.  
Gelet hierop is het ook positief dat Vincent Selhorst komend seizoen de 019-1 gaat trainen. 
Zoals ook afgelopen seizoen blijven de 019-1 en PAX 2 op de dinsdagen gezamenlijk trainen.  
 
Jeugd 
Met ingang van het afgelopen seizoen heeft binnen de TCJ een aantal wijzigingen 
plaatsgevonden. Gerdo Bruil en Jurgen te Kamp hebben de TCJ verlaten en Jan van de Brink 
heeft het team aangevuld. 
Iedere leeftijdscategorie heeft hiermee een eigen coördinator:  
Jan van de Brink (mini’s + JO8),  
Erwin van de Kolk (JO9 t/m JO11)  
Bas Koens (JO13 t/m + JO19),  
Gerben Zuurveld (contactpersoon BVO en KNVB) en  
Rachel Lentferink (algemeen coördinator en contactpersoon MVVA).  
Aan het einde van het seizoen zijn Mark Harmsen en Christiaan Kroesen nog aan de TCJ 
toegevoegd. 
Vorig jaar heeft de TCJ zich als doel gesteld de zichtbaarheid van de TCJ te vergroten door 
duidelijkere en frequentere communicatie, betere toegankelijkheid en meer betrokkenheid. 
Bij de start van het seizoen is er een informatieavond geweest voor alle trainers en leiders. 
In december zijn er met alle trainers tussentijdse evaluatiegesprekken gevoerd, evenals in 
mei in combinatie met een terugblik op het seizoen. 
Mark Harmsen en Erwin van de Kolk hebben de cursus Pupillentrainer van de KNVB gevolgd 
en inmiddels met goed gevolg en een diploma afgerond. 
In februari is de TCJ en een groot aantal andere trainers aanwezig geweest bij een door de 
Graafschap georganiseerde bijeenkomst over de Generatie Z, geboren tussen 2000 en 2015 
en opgegroeid met een smartphone en Ipad. Hoe kun je als trainer het beste aansluiting 
vinden bij deze generatie en hoe kun je als vereniging deze generatie blijven boeien om te ze 
te behouden voor de vereniging?  
Het was een hele leerzame avond met interessante lezingen van o.a. Guus Hiddink en 
Paul van Zwam. 
 
In het begin waren er wat opstartproblemen bij de 13-1 die na een aantal gesprekken waren 
opgelost en de rest van het seizoen op een goede manier heeft gewerkt. 
Door het onverwachte vertrek van Jurgen te Kamp had de JO17-1 plotseling geen trainer 
meer. 
Gelukkig hebben 2 ouders dit professioneel opgepakt en dit is voor de rest van het seizoen 
een structurele oplossing gebleken. 
Door een tekort aan spelers bij de 17-2 heeft de TCJ zich helaas in oktober genoodzaakt 
gezien om de 17-2 uit de competitie te halen en het team op te heffen, waarbij de spelers 
verdeeld zijn over een aantal andere teams. 
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Ook voor de MO20-1 was het seizoen vroegtijdig afgelopen; door een groot aantal speelsters 
met langdurige blessures was het niet meer mogelijk nog een compleet team bij elkaar te 
krijgen en is in april besloten het team uit de competitie te halen. 
 
Helaas is het dit seizoen niet gelukt een clinic of soortgelijke training door Rob Arends en 
Thomas Wolbrink te laten verzorgen. We hopen hier volgend jaar weer een vervolg aan te 
kunnen geven. 
Hetzelfde geldt voor een fysieke avond Train-de-Trainer, verzorgd door een medewerker van 
de KNVB. Uit navraag aan het begin van het seizoen bleek dat er niet voldoende animo 
onder de trainers voor was. Onze hoop is gevestigd op het nieuwe seizoen. 
Gelukkig waren er dit seizoen geen beperkingen meer door Corona en konden we weer 
volop voetballen. Het was weer een succesvol seizoen voor onze jeugd. De JO11-1 is van de 
3e naar de 1e klasse gegaan en daarin 2e geworden en de JO11-2 is 2 e geworden bij het 
kampioenschap “Gaten Schieten” bij De Graafschap. De JO9-1 heeft na een bloedstollende 
finale de beker gewonnen, de JO13-1 is 1e geworden bij het jeugdtoernooi bij Concordia-
Wehl en de JO17-1 is eerste geworden bij 
het Bronckhorst Toernooi. 
Ook zijn er individuele successen geboekt. Twee spelers zijn uitgenodigd voor de 
regiotraining bij De Graafschap en een speler is uitgenodigd voor een stage aldaar. 
Ten aanzien van volgend seizoen zijn er een aantal wijzingen te melden. 
 
Jan van den Brink, Bas Koens en Gerben Zuurveld gaan de TCJ verlaten. Mark Harmsen en 
Christiaan Kroesen zullen hun plaats gaan innemen. Daarnaast zal Vincent Selhorst een 
ondersteunende rol gaan vervullen bij de jeugd en in dit kader deel gaan uitmaken van de 
TCJ. 
Op dit moment is voor een groot aantal teams helaas nog geen trainer gevonden. Ondanks 
diverse oproepen op sociale media heeft dit weinig tot geen respons opgeleverd. Op korte 
termijn vinden er nog wel een paar gesprekken plaats. 
Tevens wordt er op dit moment gewerkt aan een onkostenvergoeding voor de trainers. 
Wellicht dat dit een oplossing kan bieden bij het structurele trainerstekort. Hopelijk brengt 
dat goed nieuws!  

 
3. Sponsorcommissie 
 

De sponsorcommissie bestaat uit de heren: Fred Ruiterman, Werner Burghout, Henry 
Ankersmid, Niels Wenting, Remco Goossens, Paul Stortelder en Bertus Menkveld. 
Sport en sponsoring zijn tegenwoordig niet meer van elkaar los te denken. Sport staat voor 
ontspanning, presteren, plezier en een goede gezondheid en samenwerking. 
PAX-sponsor worden is gebruik maken van de bekendheid van de club in Hengelo en 
omstreken. Daarom richt PAX zich niet alleen op bedrijven binnen de gemeente Bronckhorst 
maar ook daarbuiten. 
De vereniging denkt aan plaatselijke ondernemers die hun onderneming naamsbekendheid 
willen geven door te kiezen voor sponsoring of omdat zij maatschappelijk betrokken zijn en 
een financiële bijdrage willen leveren aan de club. Maar ook particulieren wiens zoon of 
dochter en/of een familielid bij PAX voetbalt, kunnen sponsor worden. 
Het nieuwe seizoen begon met een nieuwe hoofdsponsor, van Bentum Schoonmaak B.V. en 
2 nieuwe kledingsponsors (Onstenk Meubelen en Harmsen Vakschilders) op de shirts van 
het 1e elftal. Een fraaie promofilm werd gemaakt door Kreunen Media. Deze film werd 
gepresenteerd op de zeer geslaagde sponsoravond van 5 november 2022. Onder leiding van  
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Henri Goossen, The Whiskyteacher werd dit een topavond! 
De grootste uitdaging voor afgelopen seizoen was om de boarding van het Pannaveld uit te 
breiden met nieuwe sponsoren. Dit is (nog) niet helemaal gelukt. Voor komend seizoen zal 
hier extra aandacht aan gegeven worden. 
Voor het nieuwe seizoen hebben we reeds een aantal nieuwe sponsoren kunnen betrekken 
bij de club. Echter er zijn ook sponsoren die het contract beëindigd hebben. Dit als gevolg 
van bedrijfsbeëindiging, economische redenen of anderszins. We hebben dus nog wel een 
deel op te vullen. De sponsorcommissie gaat hier mee aan de slag, echter dat kunnen en 
willen zij eigenlijk niet alleen. Zijn er onder de PAX-leden tips of ideeën die kunnen leiden tot 
nieuwe sponsoren dan horen we dat graag. 
Zeker het vermelden waard is dat in het kader van de verduurzaming ook diverse bedrijven 
PAX hebben ondersteund in het doen slagen van deze grote uitdaging. We zijn ze zeer 
dankbaar voor deze sponsorbijdrage uitgedrukt in materiaal en mensen. 
 
De club van 50. 
Het aantal leden schommelt zo rond de 75. 
Deze club is voortgekomen uit het brein van de sponsorcommissie.  
De club van 50 heeft haar jaarlijkse bijeenkomst vrijdag 16 juni jl. gehouden bij Café de 
Jongens. We hebben kort gesproken hoe verder in de toekomst met de club van 50, hierna 
werd een PAX-film op scherm getoond; deze film geeft een mooi sfeerbeeld over PAX uit het 
seizoen 1974-1975.  
Wat aan de vereniging namens club van 50 wordt aangeboden zal op de a.s. 
ledenvergadering van 26 juni worden verteld. De avond werd besloten met een drankje en 
een hapje.  
Nieuwe leden zijn altijd van harte welkom! 
 
4. Evenementencommissie (PAX Event en JEC) 
 

Ook afgelopen seizoen zijn er door de PAX events en JEC weer diverse activiteiten 
georganiseerd.  
 
Het Quick toernooi was aan het begin van het seizoen de 1e activiteit dat georganiseerd 
werd. Een heel gezellig toernooi wat mede door de vele vrijwilligers heel succesvol is 
verlopen.  
 
In december werd er op vrijdagavond voor de jongste leden weer het Sinterklaasfeest 
georganiseerd waar de kinderen met de Pieten weer allerlei spelletjes hebben gedaan en 
natuurlijk met een leuk kadootje naar huis gingen.  
 
En in deze drukke maand werd ook de eerste helft van het seizoen afgesloten door de 
senioren met een leuk feestje georganiseerd door Dames 1. Het thema was wit en samen 
met DJ Roan was het nog lang onrustig in de PAX kantine.  
 
In maart zijn we met de JO10, JO11, en JO13 een avondje wezen bowlen bij Fletcher Resort 
Hotel Zutphen. Een leuke activiteit voor het hele team.  
In april was het de beurt aan de JO15 en JO17 om een leuke activiteit te doen dat net even 
anders is dan voetballen. Lasergamen, super leuk en iedereen was lekker fanatiek.  
 
Op zaterdag 3 juni werd voor de jeugd van de JO8 t/m JO13 weer het PAX kamp 
georganiseerd. Een grote groep enthousiaste kids, toffe spelletjes, lieve sponsoren,  
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gedreven voetbalvrijwilligers, veel helpende ouders/verzorgers, zonnig weer en een mooi 
versiert PAX terrein. Dit waren de ingrediënten voor een geslaagd PAX kamp.  
 
Zondag 4 juni was het de beurt aan de senioren om het seizoen af te sluiten met een 7x7 
toernooi. Een gezellige middag met voetballen, lekker eten een live muziek.  
 
Tot slot stond nog de vrijwilligers dag op het programma. 10 juni, Iets later dan normaal 
maar zeker niet minder gezellig. Een middag gevuld met een muzikale activiteit onder leiding 
van The Vincent en lekker eten verzorgd door Ons Huis.  
 
 

5. Kantinecommissie 
 

De opbrengst van de kantine is één van de pijlers waar de vereniging op draait. Gelukkig is 
voor veel sporters de nazit in de kantine minstens zo waardevol als de training of de 
wedstrijd.  
Het is dan ook belangrijk dat de kantine aantrekkelijk is om nog even te blijven hangen. 
Aantrekkelijk qua orde en netheid maar ook qua aanbod en tariefstellingen. 
Door de sterk gestegen inkoopprijzen moesten de verkoopprijzen licht worden verhoogd, 
maar het bleef bij een zeer bescheiden verhoging. De omzet bleef gelukkig op pijl. 
In het seizoen 22-23 zijn de terrasstoelen vervangen. Vervanging van de tafels staat nog op 
de planning voor het komend seizoen. Er zijn “bierbanken” aangeschaft om bij grote 
evenementen zoals het Quick toernooi, gezellig buiten onder de bomen te kunnen zitten. 
Een aanschaf waar al regelmatig gebruik van is gemaakt.  
 
Een enquête waarin werd opgeroepen voor meer vrijwilligers heeft een aantal extra 
kantinemedewerkers opgeleverd. Daar zijn we ontzettend blij mee. En natuurlijk gaat de 
waardering en dank ook uit naar alle overige kantine medewerkers die er voor zorgen dat de 
bar bezet is, de warme hap verzorgd wordt, de pauzedrankjes in de kleedkamers worden 
gebracht etc. etc. Al deze mensen zijn onmisbaar om de kantine succesvol te laten draaien. 
Dank daarvoor! 
 
6. Accommodatiecommissie 

 
Door de problemen in Europa kwamen de energiekosten binnen de vereniging onder grote 
druk te staan, met zorgen over het kunnen betalen van de energierekening. In september is 
PAX daardoor gestart met onderzoek naar de impact en heeft een advies opgesteld voor 
mogelijke oplossingen.  
 
Uit het onderzoek kwam naar voren dat bij de toenmalige kosten voor energie - met name 
de gasprijs - de jaarlijkse extra kosten tot 30 duizend euro per jaar extra zou gaan oplopen! 
Een doembeeld voor de penningmeester. 
 
Diverse scenario’s zijn overwogen, waaronder een forse investering in de techniek voor 
verwarmen van het tapwater en de verwarmingsinstallatie.  
De uitkomst zou zijn volledig gasloos en 100% overgaan op elektra. Dit alles zou moeten 
gebeuren met inzet van warmtepompen. Om de elektrische energie daarvoor op te wekken 
zou ook het aanbrengen van zonnepanelen nodig zijn.  
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De uitkomst zou zijn volledig gasloos en 100% overgaan op elektra. Dit alles zou moeten 
gebeuren met inzet van warmtepompen. Om de elektrische energie daarvoor op te wekken 
zou ook het aanbrengen van zonnepanelen nodig zijn.  
De gehele investering voor deze complexe ingreep zou na aftrek van subsidie en andere 
financiële bijdrages een totaal investering hebben tussen de 40 - 60 duizend euro.  
 
In een speciaal daarvoor ingelaste ledenvergadering is middels een presentatie aan de leden 
voorgelegd wat de problemen zijn en de oplossing in investering. Omdat het een 
buitengewoon hoge investering bedraagt, was een mandaat van de leden nodig. Ook werd 
er aangegeven dat de hulp van vrijwilligers en leden nodig was om het plan tot realisatie te 
brengen.  
 
Er is unaniem ingestemd met het voorstel wat direct de start inleidde van de verduurzaming.  
Onder het motto: “vol gas van ‘t gas af!” is de bouwploeg in november van start gegaan. 
 
In de periode november tot maart ‘23 is wekelijkse met een ploeg van ruim 10 leden plus 
ondersteuning uit de onderhoudsploeg de gehele installatie verduurzaamd. Er is 
geïnvesteerd in: 

 Een gehele nieuwe CO2 warmtepomp met 2x1.000 liter tapwatertanks voor het warme 
douchewater incl. verduurzaming warmwater circulatie systeem.  

 Airco’s in kantine en bestuurskamer; De airco’s zorgen voor zowel het verwarmen als 
verkoeling. Afgelopen weken is gebleken dat dit voor de warme dagen een goede 
aanvulling is, fijn voor de bezoekers en de kantine omzet.  

 Een luchtwater warmtepomp, die zorgt voor de verwarming van vloerverwarming in de 
kantine en kleedkamers.  

 Elektrische kookvoorziening; Het maken van warmwater voor de thee en warme 
gehaktballen. 

 Up-to-date maken van overige elektrische en verwarmingsinstallatie delen. 
 Isoleren van leidingen en tochtige gevel openingen. 

Op 19 mei is voorzien in de aanleg van 128 stuks pv panelen, met een opkomst van 25 man 
was deze klus in 1 dag geklaard. De panelen zullen naar verwachting ca 50 duizend kWh, 
ofwel 50 MWh per jaar opbrengen. 
 
Per jaar zal er evenveel stroom worden opgewekt als verbruikt.  
De energie rekening zal hierdoor niet hoger uitvallen dan voor de prijsverhogingen. 
(Met zelfs de voorzichtige verwachting van een lagere of zelfs geen energierekening over het 
jaar gezien). Wat betekent dat we over een duurzame en toekomstbestendige 
accommodatie beschikken! 
 
Om de grasmat in conditie te houden is er een elektrische robotmaaier geplaatst, ook hier 
was de aanleiding de alsmaar hogere kosten van onderhoud. Een snelle rekensom zorgde al 
snel voor de keuze van deze maaioplossing.  
 
In juni is er een nieuwe ballenpomp geplaatst, waarmee de ballen tot nauwkeurige druk 
opgepompt kunnen worden.  
 
Komende tijd worden er nog 2 extra junioren goaltjes op wielen aangekocht en wordt de 
kantine verlichting vervangen voor LED verlichting. 
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De investeringen zijn heel doelgericht gekozen en doorgevoerd. De totale investering is ruim 
onder het gestelde budget gebleven, dit is enkel gelukt d.m.v. zelfwerkzaamheden en 
inspanningen van sponsoren en aanvullende financiële bijdragen. 
 
Wij kunnen concluderen dat met de vernieuwingen van afgelopen jaar en komende periode 
grote stappen zijn gezet voor een toekomstbestendige accommodatie. Een enorme opgave, 
zoals gebleken, met de grootste waardering in de boeken voor het duurzame sponsor- en 
vrijwilligersnetwerk binnen de club! 
 
Met de juiste aandacht en opvolging voor aanwijzingen voor het goed gebruik van velden, 
materiaal en energie blijft PAX komende jaren in topconditie en een voorbeeld van een 
(h)echte vereniging. Een club op topniveau!  
 
7. Vrijwilligerszaken 
 

Al op meerdere plaatsen in dit Jaarverslag staat geschreven hoe belangrijk vrijwilligers zijn 
voor onze voetbalclub.  
Wekelijks komt de onderhoudsploeg in actie om er voor te zorgen dat de accommodatie er 
zowel van binnen als buiten keurig en goed onderhouden uitziet. Meerdere keren per week 
worden alle kleedkamers gereinigd en één keer per week worden de kleedkamers met de 
hogedrukspuit schoongemaakt. 
En wat te denken van de velden en het groen wat erom heen staat. Maaien, snoeien, 
schoffelen het komt iedere week weer terug. Daarvoor hebben we een onderhoudsploeg die 
met veel enthousiasme en plezier iedere maandag- en donderdagochtend de handen uit de 
mouwen steken. Er wordt hard gewerkt door deze mannen (inderdaad alleen mannen) maar 
ook de gezelligheid is voor hen een belangrijk punt.  
Via de gemeente Bronckhorst werkt Herman Bijenhof 4 dagen per week voor de club. Zijn 
primaire taak is het verzorgen van de was voor het 1e elftal, maar daarnaast houdt hij ook de 
bestuurskamer, het secretariaat, de bestuurskamer en diverse andere ruimtes op orde.  
Alle teams hebben trainers en leiders die wekelijks de trainingen verzorgen, de wedstrijden 
begeleiden en er voor zorgen dat iedereen plezier heeft in het spel. Het spel kan niet zonder 
de leiding van een scheidsrechter, daar moet bij thuiswedstrijden ook voor worden gezorgd. 
Het kost ieder jaar opnieuw veel moeite om alle teams van de gewenste begeleiding te 
voorzien. Diverse commissies en besturen zitten daarvoor avonden bij elkaar om het rond te 
zetten. Ook dit wordt allemaal gedaan door vrijwilligers. 
De kantine is meerdere dagen en avonden per week geopend. De donderdagavond is de 
avond waarop alle seniorenteams trainen en gezellig nazitten. Voor al deze momenten moet 
er bemensing zijn. De vrijwilligers doen het met plezier, maar met een grotere ploeg ben je 
niet verplicht iedere zaterdag of zondag aanwezig te zijn. Er moet ook tijd zijn voor een 
uitstapje met het gezin, de familie of vrienden.  
En wat te denken van alle commissies en besturen, om deze op sterkte te houden met 
voldoende bemensing, dat lukt maar met moeite. En toch doen we dat allemaal omdat we 
zo van het spel en de sfeer van de club houden.  
Een topprestatie is dit jaar geleverd dor alle vrijwilligers die betrokken waren bij de 
verduurzaming van de accommodatie. In een hele korte tijd hebben deze mensen er met 
elkaar voor gezorgd dat PAX zich geen zorgen meer hoeft te maken over te hoge 
energiekosten.  
Ongetwijfeld hebben we niet alle groepen vrijwilligers hiervoor genoemd. Weet, dat ook al 
zijn ze niet benoemd, de vereniging niet zonder hen kan.  
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Hoe krijg je al die vrijwilligers bij je club? Hoe krijg je mensen zover dat ze aangeven ook wel 
een bijdrage te willen leveren? Daarvoor hebben we dit jaar een enquête gehouden onder 
de leden en hen gevraagd welke bijdrage zij zouden willen leveren en hoeveel tijd zij 
beschikbaar hebben. We zijn echt blij met iedereen ongeacht de soms beperkte hoeveelheid 
tijd die ze kunnen meebrengen. Samen invulling geven aan een bepaalde functie 
functioneert prima. En je staat er niet alleen voor. Kun je een keertje niet dan pakt jouw 
collega het van je over. 
De enquête heeft gelukkig geleid tot diverse nieuwe vrijwilligers, een mooie aanwinst! Naast 
nieuwe instroom is er jaarlijks ook uitstroom, om diverse redenen. Het blijft dus continu 
zoeken naar nieuwe mensen die een bijdrage willen leveren.  
Wil je een bijdrage leveren aan PAX, je bent meer dan welkom. Stuur een mail naar 
info@paxhengelo.nl en we nemen contact met je op.  
 
 
8. PR & Communicatie 
 

Hoe bereik je als club je doelgroep? Dat is een vraag die we ons regelmatig stellen. We 
hebben met diverse leeftijdscategorieën te maken waardoor niet iedereen met hetzelfde 
communicatiemiddel bereikt wordt.  
Daarbij komt nog dat we ook niet van iedereen die we als PAX betrokkene in ons bestand 
hebben staan een email adres hebben geregistreerd. 
Reden waarom we voor een brede aanpak kiezen als het om de verspreiding van onze 
berichtgeving gaat.  
De maandelijkse Nieuwsbrief versturen we naar alle in Sportlink bekende adressen en 
daarnaast is er nog een lange lijst met namen van vrijwilligers die op een of andere wijze 
betrokken zijn bij de PAX activiteiten. Dit zijn o.a. scheidsrechters, bezorgers PAX & Zo, 
kantine medewerkers, commissieleden etc.  
Hiermee bereiken we een groot deel van onze geïnteresseerden.  
De Nieuwsbrief verschijnt “slechts” eenmaal per maand, daarom worden belangrijke 
berichten direct op de website geplaatst. Hier staat ook wekelijks het verslag van de 
wedstrijd van PAX 1 geschreven door Fred Ruiterman. Kijk dus regelmatig op het tabblad 
Nieuws naar actualiteiten.  
Nieuwsberichten van de website worden meestal doorgelinkt naar Facebook en Instagram. 
Veel leden gebruiken Facebook en Instagram en we zien dat daardoor het bezoek aan de 
website enorm is gestegen.  
Maar …. er is ook een belangrijke groep die nog geen gebruik maakt van de digitale 
communicatie middelen. Zij ontvangen het liefst de informatie op papier. Hoewel de 
papieren communicatie aanzienlijk beperkt is de laatste jaren zijn we er trots op dat vier 
keer per jaar PAX & Zo verschijnt. Een prachtig magazine met mooie achtergrondverhalen en 
soms een terugblik naar het verleden.  
Het weekblad Contact besteedt ook regelmatig aandacht aan de successen van PAX. Met 
deze artikelen bereiken we echt heel Hengelo en omstreken. We doen er dus veel aan om 
iedereen op de hoogte te houden.  
Kom je bij het lezen van deze info tot de ontdekking dat jij niet alle beschikbare informatie 
ontvangt stuur dan een bericht naar info@paxhengelo.nl en wij zorgen er voor dat je op de 
verzendlijst komt staan, zodat je ook van al het PAX-nieuws op de hoogte blijft.  
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